

Selected Judgments of Intellectual Property Cases of Shanghai Court(Chinese-English Edition) (2009-2013)

Compiled by the Intellectual Property Division of Shanghai High People's Court
Chief Editor: WuXielin

上海法院知识产权 裁判文书精选

· (2009-2013) ·

上海市高级人民法院知识产权审判庭 编 吴偕林 主编



014037613



D927. 51 15 2009-2013

Selected Judgments of Intellectual Property
Cases of Shanghai Court(Chinese-English Edition)
(2009-2013)

Compiled by theIntellectual Property Division of ShanghaiHigh People's Court
Chief Editor: WuXielin

上海法院知识产权 裁判文书精选

· (2009-2013)

上海市高级人民法院知识产权审判庭 编 吴偕林 主编







D927.51 15 2009-2013 OLABBINIS

图书在版编目 (CIP) 数据

上海法院知识产权裁判文书精选: 2009—2013 / 吴偕林主编. —北京: 知识产权出版社, 2014.3

ISBN 978 - 7 - 5130 - 2618 - 5

Ⅰ.①上… Ⅱ.①吴… Ⅲ.①知识产权法 - 判例 - 汇编 - 上海市 - 2009—2013 Ⅳ.①D927.510.340.5

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2014) 第 043163 号

内容提要

本书从上海法院 2009~2013 年审理的逾万件知识产权案件的裁判文书中精选出 42 件优秀裁判文汇集成册,其目的,一是为了展示上海市法院这 5 年知识产权审判的成果,二是为了让其他法官制作裁判文书时可以借鉴,三是为其他学习者提供参考资料。

责任编辑:彭小华 责任校对:董志英

特约编辑:程 义 王永生 李 萌 责任出版:卢运霞

封面设计: 刘 伟

上海法院知识产权裁判文书精选: 2009-2013

Shanghai Fayuan Zhishichanquan Caipan Wenshu Jingxuan: 2009-2013

上海市高级人民法院知识产权审判庭 编

吴偕林 主编

出版发行:和识产权出版社 有限责任公司

社 址:北京市海淀区马甸南村1号

责编电话: 010 - 82000860 转 8115

发行电话: 010 - 82000860 转 8101/8102

印 刷:三河市国英印务有限公司

开 本: 787mm×1092mm 1/16

版 次: 2014年4月第一版

字 数: 1545 千字

ISBN 978 - 7 - 5130 - 2618 - 5

网 址: http://www.ipph.cn

邮 编: 100088

责编邮箱: pengxiaohua@ cnipr. com

发行传真: 010 - 82000893/82005070/82000270

经 销:各大网上书店、新华书店及相关专业书店

印 张: 48.25

印 次: 2014 年 4 月第 1 次印刷

定 价: 128.00元

出版权专有 侵权必究

如有印装质量问题,本社负责调换。

——谨以此书纪念上海市高、	中级人民法院知识产权审
判庭成立 20 周年!	

This collection of judgments is in commemoration of the 20th anniversary of the founding of intellectual property tribunals in Shanghai High People's Court and Shanghai Intermediate People's Courts!

编委会

主 编: 吴偕林

副主编:朱 丹

编 委: 王利民 刘军华 芮文彪 陈惠珍

张谦金红钱光文凌崧

顾亚安

Editorial Board

Chief Editor: Wu Xielin

Deputy Chief Editor: Zhu Dan

Members of the Editorial Board:

Wang Limin Liu Junhua Rui Wenbiao Chen Huizhen Zhang Qian Jin Hong Qian Guangwen Ling Song Gu Ya'an

序

1994年2月15日,经上海市人大常委会批准,上海市高、中级人民法院同时成立知识产权审判庭,标志着上海法院知识产权审判工作从此走上了专业化的发展道路。20年来,上海法院始终围绕上海经济社会发展大局,认真履行知识产权司法保护职责,依法平等保护中外当事人合法权益,为上海经济社会文化发展营造了良好的知识产权司法保护环境。

20 年来,上海法院不断探索创新知识产权审判机制和审判方法。继上海高、中级人民法院成立知识产权审判庭后,1994 年 6 月,浦东新区人民法院在全国基层法院中率先成立知识产权审判庭,并于 1996 年在全国率先实行由知识产权审判庭统一审理知识产权民事、行政、刑事案件的"三合一"审判模式。为探索司法公开的有效途径,1999 年 1 月,首次通过上海电视台、上海人民广播电台现场直播上海市第一中级人民法院开庭审理的一起不正当竞争纠纷案件。2003 年起,上海法院开始在互联网上公布知识产权案件的裁判文书。2008 年,上海法院在全国率先开展知识产权案件网络庭审直播。2009 年,上海法院在全国率先探索建立"知识产权审判技术咨询专家库"。2011 年 4 月,上海市高级人民法院在全国高级人民法院中率先开通知识产权司法保护网互联网站,向社会公开审判动态、裁判文书、典型案例、法律法规等审判信息。基于在知识产权审判庭被世界知识产权组织授予"2012 年世界知识产权组织版权金奖(中国)保护奖"。2011 年、2012 年浦东新区人民法院、黄浦区人民法院先后被最高人民法院确定为"中国知识产权审判基层示范法院"。

20 年来,上海法院公正及时地审理了 2.2 万多件知识产权案件,很多案件入选年度"中国法院知识产权司法保护十大案件"、"中国法院知识产权司法保护五十件典型案例"和《最高人民法院公报》。如近年来审结的王群诉上海世博会法国馆等侵犯发明专利权纠纷案,衣念(上海)时装贸易有限公司诉浙江淘宝网络有限公司等侵害商标权纠纷案,胡进庆、吴云初诉上海美术电影制片厂著作权权属纠纷案,北京锐邦涌和科贸公司诉强生公司垄断纠纷案等案件。迄今为止,上海法院审结的知识产权案件中,已有 24 件被《最高人民法院公报》作为指导性案例予以刊载,约占《最高人民法院公报》刊登的知识产权案例总数的五分之一。

裁判文书是对审判经验和审判规则的真实记录,集中体现了法官的司法水平和司法智慧,是指导审判实践、引导社会行为、促进法学研究、推进法治建设的重要载体。同时,向社会公开裁判文书也是推进阳光司法、公开司法的有效途径,对树立司法权威、提升司法公信具有重要作用。为此,2010年1月,上海市高级人民法院以出版《上海法院知识产权裁判文书精选(1994—2008)》一书的形式,纪念上海市高、中级人民法院知识产权审判庭成立15周年。今天,我们以精选汇编2009年至2013年期间优秀裁判文书的形式,纪念上海市高、中级人民法院知识产权审判庭成立20周年。本书汇集了著作权纠纷、商

标纠纷、专利纠纷、不正当竞争纠纷、知识产权刑事案件和知识产权行政案件等各类知产 典型案件的48篇裁判文书。本书仍然采用中英文对照的体例,便于中外各界了解上海法 院知识产权司法保护的发展历程和主要成效,促进知识产权司法保护国际交流。

随着党的十八届三中全会精神的全面贯彻落实,以及上海市委市政府提出的 2020 年 将上海建成亚太地区知识产权中心城市战略目标的不断推进、上海法院知识产权审判工作 迎来了新的发展机遇。今年,最高人民法院将在上海建立全国唯一的"知识产权司法保 护国际交流基地",以发挥上海辐射全国、面向世界的区位优势。上海市高级人民法院知 识产权审判庭也将于今年实施知识产权民事、行政、刑事案件"三合一"审判机制,实 现全市三级法院知识产权"三合一"审判机制的全覆盖。面对新形势、新挑战,上海法 院将以服务科技创新和文化繁荣为导向,进一步探索创新、奋发有为,积极发挥司法保护 知识产权的主导作用、努力让人民群众在每一个司法案件中都感受到公平正义、为将上海 建设成为亚太地区知识产权中心城市、为法治中国建设作出新的更大的贡献!

> 吴偕林 2014年1月10日

Preface

With the approval of the Standing Committee of Shanghai Municipal People's Congress, both Shanghai High People's Court and Shanghai Intermediate People's Courts established their intellectual property (IP) tribunals at the same time on February 15, 1994, signifying that judgment of intellectual property cases by Shanghai courts took a first step toward the specialized development. Over two decades, focusing on the big picture of the social and economic development in Shanghai, Shanghai courts have earnestly fulfilled the duty of judicial protection of IP rights and safeguarded the legitimate rights and interests of both Chinese and overseas parties on an equal basis, creating a favorable condition of IP judicial protection for economic, social and cultural development of the city.

In these two decades, Shanghai courts have made unremitting efforts to explore and innovate in the mechanism and methodology for the trial of IP cases. Following the establishment of IP tribunals in Shanghai High People's Courts and Shanghai Intermediate People's Courts, Pudong New Area People's Court of Shanghai took the lead to found its own IP Tribunal among the courts at the grass-roots level across China in June 1994 and started the model of unification of jurisdiction over IPR-related civil, criminal and administrative cases in the IP Tribunal in 1996. For the purpose of exploring effective approach of judicial transparency, Shanghai No. 1 Intermediate People's Court broadcast a live trial of a case over the dispute of unfair competition on Shanghai TV Station and Shanghai People's Broadcasting Station in January 1999. The year 2003 marked a milestone that courts in Shanghai began to publish the judgment of IP cases on the Internet. In 2008, the courts in Shanghai were the first to launch live webcasts of IP case trials across China. In 2009, courts in Shanghai were among the first to explore the building of an Expert Database for Technical Consulting of the Trial of IP Cases. In April 2011, Shanghai High People's Court became the first among all nation-wide high people's courts to launch an IP judicial protection website to publish trial information, judgments, typical cases, laws and regulations, to name just a few. Thanks to the efforts and effects in the IP judicial protection, the IP Tribunal of Shanghai High People's Court was honored 2012 World Intellectual Property Organization Golden Award for Copyright Protection (China) in June 2012. In 2011 and 2012, Pudong New Area People's Court of Shanghai and Huangpu District People's Court of Shanghai were named Model Courts at Grass-roots Level of IP Trials in China in succession.

For these two decades, the courts in Shanghai have tried over 22, 000 cases in respect of IP in a fair and timely manner, many of which have been selected into the annual China's 10 Cases on Judicial Protection of Intellectual Property, China's 50 Typical Cases on Judicial Protection of Intellectual Property and the Gazette of the Supreme People's Court of China. The cases tried and closed in recent years include Wang Qun v. French Pavilion of Shanghai World Expo Invention Patent Infringement, E. Land International Fashion (Shanghai) Co. Ltd v. Zhejiang Taobao Net-

work Co. Ltd., et al. Dispute over Trademark Right Infringement, Hu Jinqing and Wu Yunchu v. Shanghai Animation Film Studio Dispute over Copyright Ownership, and Beijing Ruibang Yonghe Technology and Trade Co., Ltd. v. Johnson & Johnson Dispute over Monopoly. Among all IP cases tried and closed by the courts in Shanghai, there have been 24 cases published in the Gazette of the Supreme People's Court of China as the guiding cases, accounting for approximately one fifth of the IP cases published by the Gazette.

Judgments are the real records of both experience and rules of trials, representing the competence and wisdom of judges in the judicial field. Judgments also constitute an important vehicle to guide the trial practice, the public behavior and promote the study of law as well as propel the legal system building. Moreover, making the judgments open to public is an effective way to advance the justice in sunshine and justice transparency and plays a key role in upholding the power of law and uplifting the judicial credibility. In consideration of all the above purposes, Shanghai High People's Court published the Selected Judgments of Intellectual Property Cases of Shanghai Court 1994-2008 in January of 2010 in commemoration of the 15th anniversary of the foundation of IP tribunals in Shanghai High People's Court and Shanghai Intermediate People's Courts. Today in commemoration of the 20th anniversary of the foundation of IP Tribunals, we present the Selected Judgments of Intellectual Property Cases of Shanghai Court 2009-2013. The book is a collection of 48 judgments covering the typical cases of disputes over copyright, trademark, patent, unfair competition as well as IP-related criminal cases and administrative cases. The book, as before, is written in Chinese-English so as to facilitate the understanding of readers both home and abroad on development and major achievements of judicial protection of IPR by the courts in Shanghai and further enhance the exchange of judicial protection of IPR on a global scale.

Now the trial of IP cases by the courts in Shanghai embraces a brand new opportunity of development with the full implementation of the spirit of the third Plenary Session of the 18th Central Committee of the CPC and the on-going promotion of the strategic goal proposed by Shanghai CPC Committee and Shanghai Municipal Government to build Shanghai into an intellectual property center in the Asia-Pacific Region by 2020. Shanghai High People's Court will build China's one and sole International Exchange Base of IP Judicial Protection in Shanghai this year to give full play the city's regional advantage of radiating its influence to the whole country and the globe. The IP Tribunal of Shanghai High People's Court will also start the model of unification of jurisdiction over IPR-related civil, criminal and administrative cases in this year with a view to realizing the full coverage of trial of IPR-related cases by the courts at the third level across the city. In the face of new circumstance and new challenge, the courts in Shanghai will, in the direction of serving technological innovation and cultural prosperity, deepen the exploration and innovation and make all-out efforts to actively play the leading role of IP judicial protection so that the public will sense the fairness and justice in our trial of each case while we can contribute more to the building of the city into the intellectual property center in the Asia-Pacific Region and China into a country ruled by law.

Wu Wielin

目 录

著作权民事纠纷案件

1.	上海地创网络技术有限公司等诉北京万户名媒科技有限公司等侵犯计算机软件
	著作权纠纷案
	——上海市浦东新区人民法院民事判决书
2.	宋氏企业公司诉珠海出版社等侵犯著作财产权纠纷案
	——中华人民共和国上海市黄浦区人民法院民事判决书 (5
3.	英特-宜家系统有限公司诉被告台州市中天塑业有限公司侵害著作权纠纷案
	——中华人民共和国上海市第二中级人民法院民事判决书 (9
4.	微软公司诉大众保险股份有限公司侵犯著作权纠纷案
	——中华人民共和国上海市浦东新区人民法院民事判决书 (13
5.	上海激动网络有限公司诉上海全土豆网络科技有限公司侵犯信息网络传播权
	纠纷案
	——上海市黄浦区人民法院民事判决书 (19
	上海玄霆娱乐信息科技有限公司诉北京百度网讯科技有限公司等侵犯著作
	财产权纠纷案
	——上海市卢湾区人民法院民事判决书 (23
	庄则栋、佐佐木敦子诉上海隐志网络科技有限公司侵害作品信息网络传播权
	纠纷案
	——上海市第一中级人民法院民事判决书 (36)
	胡进庆、吴云初诉上海美术电影制片厂著作权权属纠纷案
	——上海市第二中级人民法院民事判决书 (44)
	上海玄霆娱乐信息科技有限公司诉王钟、北京幻想纵横网络技术有限公司
	著作权合同纠纷案
	——上海市第一中级人民法院民事判决书 (51)
	商标民事纠纷案件
10	吸目 改变 可如果 7 以 同 2) 区 日 3 7 月 6 日 5 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2 2
10.	路易威登马利蒂(法国)诉林益仲等侵犯商标专用权纠纷案
1 1	一一中华人民共和国上海市第一中级人民法院民事判决书 (60)
11.	拉科斯特股份有限公司诉上海龙华服饰礼品市场经营管理有限公司侵犯
	注册商标专用权纠纷案
	——中华人民共和国上海市第一中级人民法院民事判决书 (68)

12.	雅培制药有限公司诉汕头市雅培食品有限公司等侵犯商标专用权及不正当 竞争纠纷案
12	——中华人民共和国上海市第一中级人民法院民事判决书 (73
13.	北面服饰股份有限公司诉梅朝辉等侵犯商标专用权纠纷案
14	——中华人民共和国上海市高级人民法院民事判决书 ·······(80 施华洛世奇有限公司诉王晨昀等侵犯商标专用权案
14.	
15	——中华人民共和国上海市黄浦区人民法院民事判决书 ······ (88
15.	上海红双喜股份有限公司诉华联集团吉买盛购物中心有限公司等侵犯注册 商标专用权纠纷案
	——上海市第二中级人民法院民事判决书(99
16	•
10.	大宇资讯股份有限公司诉上海盛大网络发展有限公司侵犯注册商标专用权 纠纷案
	——上海市第一中级人民法院民事判决书 (103
17	衣念(上海)时装贸易有限公司诉浙江淘宝网络有限公司等侵害商标权纠纷案
17.	——上海市第一中级人民法院民事判决书······(113
18.	黛尔吉奥品牌有限公司等诉肖绍力等侵害商标权纠纷案
10.	——中华人民共和国上海市第二中级人民法院民事判决书(123
19.	卡地亚国际有限公司(Cartier International N. V.) 诉佛山市三水区铭坤陶瓷
	有限公司等侵害商标权及不正当竞争纠纷案
	一一中华人民共和国上海市高级人民法院民事判决书(133)
20.	英特尔公司诉深圳市因特佳数码科技有限公司等侵害商标权纠纷案
	——中华人民共和国上海市第二中级人民法院民事判决书(143)
21.	立邦涂料 (中国) 有限公司诉上海展进贸易有限公司等侵害商标权纠纷案
	——上海市第一中级人民法院民事判决书 (153)
	(133)
	专利民事纠纷案件
22.	王群诉上海世博会法国馆等侵犯发明专利权纠纷案
•	——上海市高级人民法院民事判决书 (159)
23.	3M 公司诉浙江道明投资有限公司侵犯发明专利权纠纷案
٠.	——中华人民共和国上海市第二中级人民法院民事判决书(164)
24.	重机公司诉启翔针车(上海)有限公司专利知识产权合同纠纷案
	——中华人民共和国上海市高级人民法院民事判决书 (173)
	不正当竞争纠纷案件
25.	嘉实多有限公司(英国)诉姚育新等不正当竞争纠纷案
	——中华人民共和国上海市第二中级人民法院民事判决书(178)
	五合国际建筑设计集团(WOODHEAD INTERNATIONAL PTY. LTD.)诉上海

	五合国际建筑设计咨询有限公司等不正当竞争纠纷案	
	——中华人民共和国上海市黄浦区人民法院民事判决书	(185)
27.	上海人才网(集团)有限公司诉上海创汇信息科技有限公司擅自使用企业名称	
	不正当竞争纠纷案	
	——上海市浦东新区人民法院民事判决书	(197)
28.	宣达实业集团有限公司诉孟莫克公司等商业诋毁纠纷案	
	——中华人民共和国上海市第一中级人民法院民事判决书	(204)
29.	上海精密科学仪器有限公司诉上海精学科学仪器有限公司等擅自使用他人	
	企业名称纠纷案	
	——上海市浦东新区人民法院民事判决书	(213)
30.	衢州万联网络技术有限公司诉周慧民等侵害商业秘密纠纷案	
	——上海市高级人民法院民事判决书	(222)
31.	北京珂兰信钻网络科技有限公司诉上海辛迪加影视有限公司等不正当竞争	
	纠纷案	
	——上海市浦东新区人民法院民事判决书	(232)
32.	上海长途汽车客运总站有限公司诉铭万信息技术有限公司等侵犯计算机	
	网络域名纠纷案	
	——上海市黄浦区人民法院民事判决书	(237)
33.	岳彤宇诉周立波域名权属、侵权纠纷案	
	——上海市第二中级人民法院民事判决书	(241)
	知识产权刑事案件	
34.	上海长正物资有限公司、谭天销售假冒注册商标的商品罪案	
	——上海市浦东新区人民法院刑事判决书	(247)
35.	张剑伟、游皇光侵犯著作权犯罪案	
	——上海市第二中级人民法院刑事判决书	(250)
36.	上海芯略电子科技有限公司、张钊锋侵犯商业秘密犯罪案	
	——上海市浦东新区人民法院刑事判决书	(254)
37.	应雪萍、王彩芬销售假冒注册商标的商品犯罪案	
	——上海市浦东新区人民法院刑事判决书	(265)
38.	张乐、黄谦等侵犯著作权罪案	
	——上海市浦东新区人民法院刑事判决书	(268)
39.	傅旭义、晏儒火等侵犯著作权犯罪案	
	——上海市普陀区人民法院刑事判决书	(276)
40.	余刚、曹志华等侵犯著作权犯罪案	
	——上海市徐汇区人民法院刑事判决书	(279)
	上海镭友实业有限公司等非法制造注册商标标识犯罪案	
	——上海市杨浦区人民法院刑事判决书	(291)

知识产权行政案件

42	2. 上海全能科贸有限公司不服专利侵权纠纷处理决定案	
	——上海市第二中级人民法院行政判决书 (29)5]
	Civil Dispute Cases over Copyright	
1.	Shanghai Dichuang Network Technology Co. , Ltd. , et al. v. Beijing Namex Media	
	Science and Technology Co., Ltd., et al. Infringement upon Computer Software Copyright	
	——Civil Judgment of Pudong New Area People's Court of Shanghai	12.
2.	SUNGENTERPRISE, INC. v. Zhuhai Publishing House et al. Case of Dispute over	- /
	Infringement on Property Rights in Works	
	——Civil Judgment of Shanghai Huangpu District People's Court of the People's	
	Republic of China ····· (30)	8)
3.	Inter IKEA Systems B. V. v. Taizhou Zhongtian Plastic Co., Ltd. Case of Dispute	0)
	over Infringement on Copyright	
	——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's	
	Republic of China ····· (315	5)
4.	Microsoft Corporation v. Dazhong Insurance Co., Ltd. Copyright Infringement	,
	——Civil Judgment of Pudong New Area People's Court of Shanghai of the People's	
	Republic of China ····· (320	0)
5.	JOY. CN Corporation Limited v. Shanghai TuDou Network Technology Co. , Ltd.	,
	——Civil Judgment of Yangpu District People's Court of Shanghai	8)
6.	Shanghai Xuanting Entertainment Information Technology Co., Ltd v. Beijing Baidu	- /
	Network Information Technology Co., Ltd. et al. Case of Dispute over Infringement on	
	Copyright	
	——Civil Judgment of Shanghai Luwan District People's Court	1)
7.	Zhuang Zedong and Atsuko Sasaki v. Shanghai Source Networking Technology Co., Ltd.	
	Case of Dispute over Infringement on Right to Network Dissemination of Information	
	——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court	1)
8.	Hu Jinqing and Wu Yunchu v. Shanghai Animation Film Studio Dispute over Copyright	
	Ownership	
	Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court	5)
€.	Shanghai Xuanting Entertainment Information Technology Co., Ltd v. Wang Zhong and	
	Beijing Huanxiang Zongheng Network Technology Co., Ltd. Case of Dispute over	
	Copyright Contract	
	——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court	')

Civil Dispute Cases over Trademark

10. LOUIS VUITTON MALLETIER (France) v. Lin Yizhong et al. Case of Dispute
over Infringement on Exclusive Right to Use a Trademark
——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court of the People's
Republic of China
11. LACOSTE S. A. v. Shanghai Longhua Clothing & Gift Market Management Co. , Ltd.
Case of Dispute over Infringement on Exclusive Right to Use a Registered Trademark
——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court of the People's
Republic of China
12. Abbott Laboratories v. Shangtou Abbott Foodstuff Co., Ltd Case of Dispute over
Infringement on Exclusive Right to Use a Trademark and Unfair Competition
——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court of the People's
Republic of China
13. The North Face Apparel Corp v. MEI JOHN CHAO et al. Case of Infringement on
Exclusive Right to Use a Trademark
——Civil Judgment of Shanghai High People's Court of the People's Republic
of China (420)
14. Swarovski Aktiengesellschaft v. Wang Chenyun, et al. Infringement
upon Exclusive Right to Use Trademark
——Civil Judgment of Huangpu District People's Court of Shanghai of the People's
Republic of China
15. Shanghai Double Happiness Co., Ltd. v. Hualian Group GMS Shopping Center Co.,
Ltd., et al. Infringement upon Exclusive Right to Use Registered Trademark
——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court
16. Softstar Entertainment Inc. v. Shanda Networking Co., Ltd. Infringement upon
Exclusive Right to Use Registered Trademark
——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court
17. E · Land International Fashion (Shanghai) Co. Ltd v. Zhejiang Taobao Network
Co. Ltd., et al. Dispute over Trademark Right Infringement
— Civil Judgment of Shanghai No. 1 June 11
18. Diageo Brands B. V., et al. v. Xiao Shaoli, et al. Dispute over Trademark Right
Infringement
——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's
Republic of China
19. Cartier International N. V. v. Foshan Sanshui District Mingkun Ceramic Company,
et al. Dispute over Trademark Right Infringement and Unfair Competition
——Civil Judgment of Shanghai High People's Court of the People's Republic
of China ·····
(500)

20.	Intel Corporation v. Shenzhen Inteljet Digital Technology Co. , Ltd. , $\ et\ al.$
	Infringement upon Exclusive Right to Use a Trademark
	——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's
	Republic of China (515)
21.	Nippon Paint (China) Co., Ltd. v. Shanghai Zhanjin Trade Co., Ltd., et al.
	Dispute over Trademark Right Infringement
	——Civil Judgment of Shanghai No. 1 Intermediate People's Court ······ (529)
	Civil Dispute Cases over Patents
22.	Wang Qun v. French Pavilion of Shanghai World Expo Invention Patent Infringement
	——Civil Judgment of Shanghai High People's Court
23.	3M Company v. Zhejiang Daoming Investment Co., Ltd. Invention Patent Infringement
	Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's
	Republic of China (546)
24.	JUKI v. Chee Siang Sewing Machine Shanghai Co, Ltd. Patent Intellectual
	Property Contract Infringement
	Civil Judgment of Shanghai High People's Court of the People's Republic
	of China (560)
	Unfair Competition Cases
25.	•
25.	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition
25.	•
	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition ——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's
	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition ——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26.	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26.	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26. 27.	Castrol Co. ,Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26. 27.	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26. 27.	Castrol Co., Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26.27.28.	Castrol Co. ,Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26.27.28.	Castrol Co. ,Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26.27.28.	Castrol Co. , Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China
26. 27. 28.	Castrol Co. ,Ltd. (UK) v. Yao Yuxin et al. Unfair Competition — Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court of the People's Republic of China

	Secret Infringement
	——Civil Judgment of Shanghai High People's Court
31	. Beijing Kelan xinzuan Network Technology Co. , Ltd. v. China Syndication Entertainment
	Co. , Ltd. Unfair Competition Case
	——Civil Judgment of Shanghai Pudong New Area People's Court (646)
32.	. Shanghai Intercity Bus Terminal Co. , Ltd. v. MainOne Information
	Technology Co., Ltd. et al. Computer Network Domain Name Infringement
	——Civil Judgment of Shanghai Huangpu District People's Court (653)
33.	Yue Tongyu v. Zhou Libo Domain Name Ownership and Infringement
	——Civil Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court (658)
	Criminal Cases over Intellectual Property
34.	Shanghai Changzheng Materials Co., Ltd. v. Tan Tian Sales of Commodities with
	Counterfeit Registered Trademark Criminal Case
	——Criminal Judgment of Shanghai Pudong New Area People's Court
35.	Zhang Jianwei v. You Huangguang Copyright Infringement Criminal Case
	——Criminal Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court
36.	Shanghai Xinlue Electronics Technology Co., Ltd. v. Zhang Zhaofeng Commercial
	Secret Infringement Criminal Case
	——Criminal Judgment of Shanghai Pudong New Area People's Court
37.	Ying Xueping v. Wang Caifen Sales of Commodities with Counterfeit Registered
	Trademark Criminal Case
• •	——Criminal Judgment of Shanghai Pudong New Area People's Court
38.	Zhang Le v. Huang Qian et al. Copyright Infringement Criminal Case
20	——Criminal Judgment of Shanghai Pudong New Area People's Court
39.	Fu Xuyi v. Yan Ruhuo et al. Copyright Infringement Criminal Case
40	——Criminal Judgment of Shanghai Putuo District People's Court
40.	Yu Gang v. Cao Zhihua et al. Copyright Infringement Criminal Case
41	— Criminal Judgment of Shanghai Xuhui District People's Court
41.	Shanghai Leiyou Industries Co., Ltd. et al. Illegal Fabrication of Registered
	Trademark Logos Criminal Case
	——Criminal Judgment of Shanghai Yangpu District People's Court
	Administrative Cases over Intellectual Property
42.	Shanghai Quanneng Trading Co. , Ltd. v. Shanghai Intellectual Property office
	Administrative for Decision on Settlement of Patent Infringement Dispute
	——Administrative Judgment of Shanghai No. 2 Intermediate People's Court (741)